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Bydlím, bydlíš, 
bydlíme 
 

 

Milí přátelé, 
 
 
jednou ze základních 
lidských potřeb je 
potřeba bydlení. Mít 
střechu nad hlavou a 
mít tak místo, kam se 
mohu schovat, kde mohu mít své věci potřebné 
k životu, místo, kam se mohu vracet z práce, ze 
školy, prostě ze světa. Ne každý z nás má ten 
svůj domov. Ti, kdo jej z různých důvodů ztratili 
nebo sami opustili, mohou v našem městě využít 
služby azylových domů, denního centra nebo 
noclehárny. Azylové domy máme v Třinci tři, a to 
azylový dům pro ženy, pro muže a pro rodiče 
s dětmi, a jedno denní centrum a noclehárnu. 
Ale jak to vypadá s nájemním bydlením v našem 
městě? Město Třinec má cca 800 bytů, které 
pronajímá zájemcům dle pořadníku. V současné 
době se čekací doba na městský byt zkrátila na 
zhruba 2-3 roky, dříve se čekalo na byt i 8 let. 
Přestože je nájem velmi nízký (38,05 Kč/m2) a 
osoby s nízkými příjmy dostávají příspěvek na 
bydlení, a někteří ještě i doplatek na bydlení, 
jsou i tak mezi nájemníky neplatiči. Ti jsou pak 
v důsledku dluhů na nájemném vystěhováni 
z bytu a často končí ve výše zmíněných 
azylových domech. Jak tuto situaci řešit? Ani já 
nemám na ni recept. Vláda sice připravuje 
koncepci sociálního bydlení, která má pomoci 
lidem žijícím právě v azylových domech nebo na 
ubytovnách řešit jejich bytovou situaci. Je 
otázkou, zda tato koncepce vyřeší i problém 
neplatičů nájemného, zda stále bude mezi námi 
určitá skupina občanů, která bude spoléhat jen 
na pomoc státu nebo obce a dávky na bydlení 
skončí jinde, než mají. Přeji nám všem jistotu 
střechy nad hlavou a příjemné bydlení v našem 
krásném městě. 
 
 
Pavla Golasowská, poslankyně PSP ČR 
a předsedkyně bytové komise v Třinci 

 
 

 
Jaká bude 
budoucnost 
našeho školství 
v Třinci? 
 
Mnozí myslitelé tvrdili, 
že z minulosti je 
potřebné se poučit. 
Ovšem, co je 
potřebné, je mnohdy 
taky neuskutečnitelné. 
Je tomu taky mnohdy proto, že samotná historie 
je vykládána vždy svým způsobem, tak jak se 
které skupině hodí. Toto bychom mohli také říkat 
o procesu takzvané optimalizace dvou 
základních škol s polským vyučovacím jazykem 
na území města Třinec. Různé skupiny občanů i 
zastupitelů se k ní snaží vracet a hledat v nich tu 
svoji pravdu. Já mám ovšem jiný názor a to ten, 
že jediná hybná síla, která nás vyvede ven 
z tohoto bludného kruhu, je cesta vpřed. Ptám se 
tedy, kam chceme směřovat s národnostním 
školstvím v Třinci nebo lépe, kam směřuje 
školství v Třinci obecně? 
To, co našim školstvím tiše pohnulo a ještě bude 
hýbat, je demografie. Nejedná se jen o obecný 
pokles porodnosti, ale taky o odstěhování celých 
rodin z našeho města a migrace obyvatelstva 
v rámci našeho katastru. Pokles počtu žáků od 
devadesátých let postihl také národnostní 
školství na území města a město jako zřizovatel 
muselo do tohoto procesu zasáhnout. 
Postupovalo citlivě s vůlí dobrého hospodáře a 
také s vůlí zachovat vysokou kvalitu výuky 
s ohledem na specifika národnostní menšiny. 
Více než problematika národnostního školství 
nás však trápí migrace obyvatelstva v rámci 
našeho katastru. Rodiny odcházejí z oblasti 
Sosny, Borku, Folvarku a obecně z části starého 
Třince. Naopak se stěhují do Oldřichovic, Nebor, 
Tyry. Není na tom nic špatného, ale bohužel se 
s touto novou výstavbou nestěhuje také školská 
infrastruktura. Bylo by bláhové si myslet, že 
v těchto oblastech vybuduje město nové školy. 
Bude nutné naplnit školy stávající a dořešit 
bezpečnou dopravu dětí například školním 
autobusem. Ale k těmto krokům je potřebná 
rozsáhlá diskuse s občany, kterých se tato 
problematika bude týkat. 



 

 

A teď mi dovolte se vyjádřit k investicím do 
školských zařízení v našem městě. Musím 
důrazně říci, že neexistuje žádná preference 
jakéhokoli školství a přistupujeme ke všem jeho 
částem tak, jak v dané chvíli potřebují. Obecně 
se potýkáme s nedostatkem finančních 
prostředků, ale co nám určitě nechybí, je elán a 
chuť tyto problémy řešit. Vždy nás nesmírně těší, 
když se nám podaří dotáhnout nějaký projekt do 
zdárného konce a téměř vždy je to taky zásluhou 
kvalitních ředitelů, které mají školy ve svých 
čelech. Na letošní léto se například chystá 
zateplení MŠ Habrová, PZŠ a MŠ Oldřichovice a 
dlouho očekáváná rekonstrukce tělocvičny ZŠ 
Kopernikova. Ale toto jsou jen hlavní investiční 
akce. Ty další, menší, budou taky v plné míře 
pokračovat, vzpomeneme například MŠ 
Janáčkova a dokončení rekonstrukce 
hygienických zařízení a podobně. A jaká bude 
budoucnost? Připravujeme přesný harmonogram 
oprav školských budov, který nám napomůže 
lépe odhadnout potřeby našich školských 
zařízení, a to bez ohledu na to, o jakou školu se 
bude jednat. 
 
Ing. Michael Trojka, místostarosta města pro 
oblast školství 

 

 

Údržba zeleně a výsadby stromů a 
květin v Třinci 
 
Občas se snažím zavzpomínat na své mládí v 
našem městě a začínám srovnávat. Třeba 
sekání trávy. Jako kluci jsme si bez problémů 
mohli hrát na indiány anebo na bojovníky ve 
vysoké trávě. Slovo alergie neznal téměř nikdo, 
snad jen ti, kteří je potřebovali k získání 
takzvané modré knížky a neúčasti na tehdy 
povinné vojenské službě. Ale vojna již není a 
alergie jsou ještě ve větší míře než tehdy. Dnes 
sekáme a je již naprosto přirozené, že máme 
upravené prostředí mezi domy a bereme to jako 
samozřejmost. Ale nebylo tomu tak vždy. 
A výsadby? Stromy? Květiny? Když si občané 
sami něco nevysadili, tak to prostě neměli. 
Vzpomínám na babičky, které pečlivě 
obhospodařovaly kousek půdy u panelového 
domu, a někde v samém rohu tohoto záhonu 
měly zasazenou pažitku, kterou jsme tak milovali 
na chlebu s máslem. Tyto doby jsou již 
nenávratně pryč. Dnes již výsadby řeší město, 
které je tímto neustále krásnější. 
Jsme si vědomi, že amatérské vysazování 
stromů v minulosti způsobuje v dnešní době 
občas problém, stromy jsou příliš blízko domů, 
občas způsobují nepřekonatelný stín, ale je to 
trochu naše minulost, minulost bez systému. 
A na závěr poznatek jedné občanky, která se 
obrátila na vedení města: „Když jste květiny 

nesadili, měla jsem alergickou reakci jeden 
týden, teď jste vysadili květiny a já ji mám tři 
týdny...“ Myslíte si to také? 
 
Ing. Michael Trojka, místostarosta pro oblast 
životního prostředí 
 

 

Členové komisí Rady města Třince 
za KDU-ČSL 
 
Finanční komise 
Ing. Terézia Trojková 
Bytová komise 
Mgr. Bc. Pavla Golasowská, DiS.  
- předsedkyně komise 
Majetkoprávní komise 
Ing. Robert Golasowski 
Komise dopravy 
Vladimír Kasztura 
Komise životního prostředí 
Ing. Wiesław Wania - předseda komise 
Ing. Michael Trojka 
Sociálně-zdravotní komise 
Marcela Kuchařová 
Komise pro výchovu a vzdělávání 
Mgr. Jaroslav Turoň 
Ing. Michael Trojka 
Komise pro kulturu a sport 
Mgr. Evžen Worek 
Ing. Michael Trojka 
Komise pro činnost Městské policie Třinec 
Jiří Kuchař 
Komise prevence kriminality 
Ing. Stanislav Ott 
 

Členové výborů Zastupitelstva města 
Třince za KDU-ČSL 
 
Výbor pro národnostní menšiny 
Ing. Wieslaw Wania 
Finanční výbor 
Ing. Jana Golasowská 
Kontrolní výbor 
Mgr. Kateřina Cubrová (od 1. 6. 2015) 
Ing. Josef Kwaczek 
Strategický výbor 
Ing. Michael Trojka 
 

 

Vaječina 
 

Závěrem si dovolujeme připojit pozvánku na 

smažení vaječiny, která se uskuteční dne  

21. 6. 2015 ve 14.30 na farní zahradě.   

 

Na setkání s Vámi se těší členové výboru 

MO KDU-ČSL Třinec  


